



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN  
KHAMIS 1 SEPTEMBER 2022**

<b>BIL</b>	<b>TAJUK KERATAN AKHBAR</b>	<b>KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI</b>
1.	'SAYA TERFIKIR MAHU BERHENTI BERTANI', NEGARA, KOSMO -14	LAIN-LAIN
2.	JUALAN JELAJAH IHSAN SELANGOR JUAL BAHAN MAKANAN MURAH, NEGARA, KOSMO -16	

UKKMAFI

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI MAKANAN  
(UNTUK EDARAN DALAMAN MAFI, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

275 petani, penternak rugi ratusan ribu tiap kali banjir kilat berulang melanda Melaka

# 'Saya terfikir mahu berhenti bertani'

Oleh DIYANATUL ATIQAH  
ZAKARYA

**MELAKA** - "Sudah empat kali banjir kilat musnahkan tanaman kami, saya terfikir nak berhenti bertani tetapi menganangkan enam anak masih kecil saya angkat semula cangkuli," kata Mohd. Razali Zakaria, 41.

Itu kekecewaan salah seorang daripada 275 petani dan penternak yang terpaksa menanggung kerugian ratusan ribu setiap kali banjir kilat melanda Melaka.

Menurutnya, apabila hujan lebat kawasan pertaniannya di Taman Paya Rumput Jaya akan ditenggelami air limpahan Sungai Batu berhampiran, dan bencana itu melarat sejauh empat kilometer ke Bukit Rambai.

"Kawasan ini mempunyai kira-kira 350 buah rumah dan setiap kali banjir, lebih 15 buah rumah dan semua tanaman serta ternakan berhampiran Sungai



**PENDUDUK** turut terkena tempas kerugian harta benda apabila kawasan rumah di Jalan Kampung Sungai Air Hitam, Tanjung Minyak dirahkai air.

Batu ini akan tenggelam.

"Kebanyakan penduduk di sini sumber pendapatannya daripada hasil tanaman tetapi dalam setahun empat kali kami 'terduduk' kerana segala hasil titik peluh musnah ditenggelami banjir," katanya yang mempunyai enam anak berusia antara tiga

hingga 14 tahun.

Mohd. Razali yang menanam sayur kacang panjang, bendi, kangkung dan jagung di kebun seluas 1.2 hektar itu terpaksa menghularkan duit simpanan keluarga sebanyak RM12,000 sepanjang empat kali bencana itu berlaku pada tahun ini.

"Saya dan penduduk lain sudah puas 'panjat' sana sini minta bantuan, memang tidak dilayan atas alasan ia adalah bencana alam dan kerajaan negeri tidak ada peruntukan bagi isu ini.

"Masalah banjir ini bukan perkara baru di Melaka, jadi saya minta pihak Jabatan Pengairan dan Saliran negeri untuk sentiasa membersihkan sungai ini atau mendalulkannya, berapa lama lagi kami perlu mengikat perut setiap kali banjir?" katanya.

Selain kawasan itu, pesawah di Kampung Paya Luboh dan Seberang Gajah, Tanjung Kling tu-



**MUHAMMAD MUSTHAQIM** kerugian hampir RM6,000 susulan pelbagai keperluan termasuk makanan ternakan musnah dalam banjir kilat.

rum dilaporkan kerugian kira-kira RM50,000 apabila tanaman seluas kira-kira 60 hektar musnah akibat banjir kilat bulan lalu.

Antara bencana terburuk dilaporkan media sebelum ini adalah pada Mei tahun lalu dengan lebih 24 kawasan di Melaka ditenggelami bah, selain seramai 2,500 penduduk terpaksa dipindahkan ke Pusat Pemindahan Sementara (PPS) pada Januari lalu.

Turut menanggung kerugian dalam bencana itu adalah golongan penternak.

Salah seorang penternak lembu di Sungai Ulang, Muhammad Musthaqim Mohamad, 30, berkata, dia kerugian RM8,000 setiap kali kandungan lembunya ditenggelami banjir kilat.

"Enjin pam air untuk bersihkan kandungan lembu ini bukannya murah, terendam sikit sudah rosak.

"Kalau boleh baik, memang saya akan hantar ke kedai tetapi

kalau dah rosak, mahu tidak mahu terpaksa beli baru, termasuklah mesin pemotong rumput, selain makanan lembu," katanya.

Isu banjir kilat yang didakwa telah berlaku lebih enam tahun itu turut menenggelamkan sebuah bengkel di Tangga Batu. Pemilik bengkel, Mohd. Fadlan Jaafar, 36, berkata, dia terkedu apabila 20 buah motosikal pelepasan tenggelam dalam banjir kilat Jun lalu.

"Bila jadi macam ini, sayalah yang menanggung kerugian dan setiap kali banjir tak kurang daripada RM5,000 duit saya 'melayang' dan tahun ini sudah empat kali saya kena," katanya.

Sebelum ini, kerajaan negeri turut melaporkan petani dan penternak di negeri ini menanggung kerugian sebanyak RM2.8 juta akibat banjir kilat yang berlaku secara berturut-turut dalam tempoh kurang dua bulan.



**KANDANG** ternakan lembu ditusahkan Muhammad Musthaqim yang dinaiki air setiap kali hujan lebat melanda.

RASUL AZLISAMAD

# Jualan Jelajah Ihsan Selangor jual bahan makanan murah



**AMIRUDIN (belakang, tujuh dari kiri) menyempurnakan penyerahan replika kunci rumah Selangorku kepada skuad pasukan bola sepak Selangor yang memenangi Piala Malaysia pada 1995. - ZULFADHLI ZAKI**

**SHAH ALAM** - Jualan Jelajah Ihsan Selangor yang bermula semalam menjual bahan makanan basah dan kering di bawah harga pasaran.

Pengerusi Jawatankuasa Infrastruktur dan Pertanian Selangor, Ir. Izham Hashim berkata, bahan makanan seperti beras, minyak dan telur dijual dengan harga yang begitu murah.

"Misalnya sebotol minyak masak lima kilogram (kg), dalam jelaiah ini dijual pada harga RM10 sebotol.

"Sepapan telur ayam gred B kami jual pada harga RM5 berbanding harga lebih RM12 di

pasaran terbuka.

"Ada banyak bahan makanan yang akan dijual dalam jelaiah ini seperti ayam, sayur, daging, minyak masak, beras dan lain-lain lagi," katanya selepas menghadiri perasmian Jualan Jelajah Ihsan Selangor di Dataran Kemerdakaan di sini kelmarin.

Perasmian jelaiah tersebut disempurnakan oleh Menteri Besar Selangor, Datuk Seri Amirudin Shari.

Kata Izham, kerajaan negeri memberi peruntukan tambahan sehingga RM10 juta bagi membolehkan Jualan Jelajah Ihsan Selangor dapat dilaksanakan.

"Jelaiah ini bermula hari ini (semalam) dan akan berlanjutan selama tiga bulan dengan kami jual bahan makanan ini dalam lori serta khemah.

"Perbadanan Kemajuan Pertanian Selangor (PKPS) akan memastikan Jualan Jelajah Ihsan Selangor diadakan di kesemua sembilan daerah dalam negeri ini," tegasnya.

Sekiranya program ini mendapat sambutan, Izham menyatakan bahawa pihaknya bersedia untuk memohon peruntukan tambahan daripada kerajaan negeri bagi membolehkan jelaiah ini diteruskan.